
de Badia del Vallès
Desembre de 2023

Butlletí municipal de Badia del Vallès

57l'informatiu
Badia viu Nadal amb un 
gran nombre d’activitats

Retirada de l’amiant sense 
encapsulament previ
[Pàgina 5]

Aprovació de preus 
públics i pressupost 2024
[Pàgines 6 i 7]

[Pàgina 4]

Nou parc infantil al carrer 
Segòvia, 1
[Pàgina 9]





Desembre de 2023 3
de Badia del Vallès
l'informatiu

Ajuntament 93 718 22 16
OAC  93 693 33 00
Inst. Esportives 93 718 36 54
Serv. Mun. Ocupació 93 718 16 62
Biblioteca Municipal 93 719 03 94
Of. Benestar Gen. 93 718 01 58
Casal de Joves 93 729 46 51
Casal dels Infants 93 718 77 58
Mercat Municipal 93 718 66 14
Ecoteca 93 718 40 51
Notaria 93 719 08 61
ADIGSA 93 228 71 00
Atenció Ciut. Generalitat  012
Guàrdia Civil 93 719 3610
Policia Nacional 93 724 75 00
Prefectura Trànsit 93 298 65 00
Bombers  112
Emergències  112
IES Badia del Vallès 93 718 75 06
IES Fed. Montseny 93 718 51 14
CAP (informació) 93 719 26 00
CAP (urgències)  93 719 26 01
CAP (progr. visites) 93 728 44 44 
Hosp. Parc Taulí  93 723 10 10
Creu Roja 904 106 106
Veterinària 93 729 03 27
FECSA (avaries) 900 770 077
Repsol Butano 901 12 12 12
Gas Natural  900 760 760
Agbar (aigua) 93 718 24 12
Renfe 902 240 202
Taxis Badia 93 729 44 34
Mossos d’Esquadra  112
Policia Local  93 718 22 16 // 112

Activades les càmeres de 
videovigilància instal·lades 
a diferents punts de Badia

La Comissió de Control dels Disposi-
tius de Videovigilància de Catalunya ha 
aprovat el funcionament de les càmeres 
de videovigilància que ha instal·lat l'Ajun-
tament a diversos punts del municipi. 
Amb aquesta aprovació les videocàmeres 
instal·lades ja estan enregistrant imatges i 

les seves filmacions poden ser utilitzades 
per la policia per detectar actes que podri-
en ser considerats com a delictes o faltes, i 
com a prova de la seva realització.

Les nou càmeres estan instal·lades en di-
verses ubicacions distribuïdes per tot el 

municipi i poden enregistrar imatges les 
24 hores, els 7 dies a la setmana. El sis-
tema de videovigilància complementa 
la vigilància de la Policia Local de Badia 
del Vallès, per oferir una millor eficièn-
cia i una millor resposta davant d'actes 
delictius i vandàlics.
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Badia viu Nadal amb un 
gran nombre d’activitats

L’1 de desembre es va celebrar, 
per primer cop, l’encesa de l’en-
llumenat de Nadal a Badia, 
amb l’alcaldessa, Eva Menor, 
que va polsar el botó d’ence-
sa de les llums juntament amb 
la guanyadora del concurs per 
triar la postal de Nadal, Co-
raima Fernández, de l’Institut 
Escola Badia, i la participació 
de l’Agrupació Musical de Ba-
dia, la Coral La Ginesta, la Co-
ral l’Espiga, el Coro Casal de 
la Gent Gran i la batucada de 
Mbatuka’t, que va posar ritme 
al compte enrere per il·luminar 
Badia. L’acte va oferir una mi-
rada cap a la inclusió, amb l’As-
sociació TDAH-TEA-ACI i la 
Fundació Tallers, que van ser 
protagonistes amb la lectura 
d’un manifest. 

Parc de Nadal al 
Complex Esportiu, els 
dies 2, 3 i 4 de gener

Les activitats organitzades per 
l’Ajuntament continuaran el 2, 
3 i 4 de gener, amb el Parc de 
Nadal, al pavelló del Complex 
Esportiu, en horari de 11 a 14 h 
i de 16 a 19 h. Les activitats que 
oferirà seran la ludoteca infantil 
(de 0 a 5 anys, els jocs gegants 
inclusius amb inflables de 0 a 
5 anys i de 6 a 12 anys, circuit 
amb karts a pedals (de 6 a 12 
anys) i activitat de vehicles in-
fantils (de 3 a 6 anys). En aquest 
Parc de Nadal un patge reial re-
collirà cartes per aquells infants 
que vulguin lliurar-la.

Cavalcada de Reis

El 5 de gener tindrà lloc la tra-
dicional Cavalcada de Reis, per-
què els tres Reis Mags puguin 
recollir les claus de la ciutat i sa-
ludar als infants de Badia, abans 
de lliurar-los els seus regals en la 
nit més màgica de l’any. 

Activitats programades 
per les entitats

El dissabte 9 de desembre va 
tenir lloc el Festival de Nadales 
Solidari, a l’Auditori Antonio 
Díaz – El Mago Pop, organit-
zada per la Cofradia Padre Je-
sus Nazareno y Nuestra Señora 
de los Dolores, a favor de l’As-
sociació Contra el Càncer de 
Badia. La Cofradia també va 
organitzar, el diumenge 10 de 
desembre, la tradicional sim-
bombada en què, juntament 
amb altres entitats, van conver-
tir la plaça Major en un lloc de 
celebració cantant nadales fla-
menques.
 
El divendres 15 de desembre, a 
les 18 h, la Coral L’Espiga va or-
ganitzar el concert de Nadal a la 
Parròquia de Badia del Vallès, a 
favor de La Marató de 3Cat. 

El dissabte 16, Art Vintage va 
celebrar la 30 edició del Mer-
cat del Trasto a la plaça Major. 
Aquest mateix dia, l’AE Viu 
L’Esport va oferir el seu Festival 
de Nadal, basat en pel·lícules 
i sèries de Disney, a l’Auditori 

Municipal Antonio Díaz – El 
Mago Pop.

El diumenge 17, de 12 a 13.30 el 
Club de Patinatge Badia del Va-
llès va celebrar el seu Festival de 
Nadal de Patinatge, a les pistes 
exteriors del Complex Esportiu.

Els dies 18, 19 i 20 de desem-
bre, l’AFA Escola Nova de Ba-
dia programa Els 3 Regnes Mà-
gics (Espai màgic de Nadal). 

El 23 de desembre, ANEBA va 
fer una activitat de geocaching 
a Badia, amb 10 punts a localit-
zar, amb esmorzar gratuït per a 
les persones sòcies. El punt de 
trobada, va ser a les taules del 
Parc Joan Oliver, al costat de la 
Jugatecambiental. 

El 28 de desembre, de 10 a 14 
hores, acte solidari de la Penya 
Blaugrana en benefici d’AFA-
NOC (Associació de Familiars 
i Amics de Nens Oncològics de 
Catalunya), a la plaça Major. 

El 7 gener, a les 10.30 hores es 
farà una sortida en bicicleta des 
de l’Ajuntament de Badia del 
Vallès a l'aeròdrom de Sabadell, 
on es farà un esmorzar (cadas-
cú porta el seu i per compartir). 
Qui vulgui pot fer-ho caminant. 
L’activitat l’organitza ANEBA.

També el 7 gener, a les 13.15 h. 
La Coral La Ginesta oferirà el 
Concert de Reis a la Parròquia 
de Badia del Vallès.

El Mercat es vesteix de Nadal

A partir de dia 22 de desembre 
i fins el dia 5 de gener, el Mer-
cat Municipal sortejarà una cis-
tella de productes entre totes les 
persones clients que dipositin 
la butlleta de participació per la 
compra de productes al mercat. 

El dia 16 de desembre un per-
sonatge de Disney va visitar el 
mercat de Badia i acompanyat 
per la màgia de la música, va re-
còrrer tots els passadissos i va 
felicitar les festes de Nadal als 
clients i els concessionaris que 

durant aquestes festes treballen 
de valent per oferir-nos els mi-
llor productes de proximitat.

El dia 22 de desembre el Pare 
Noel va arribar al mercat de Ba-
dia, per felicitar les festes nada-
lenques a tots aquells que s’hi 
van apropar a comprar.

El dia 5 de gener de 2024 l’as-
sociació del mercat organitza-
rà un taller de pintacares per als 
infants que s’apropin al mercat 
municipal, perquè rebin els Reis 
Mags amb un maquillatge origi-
nal que atregui la seva atenció.

L’encesa de llums de Nadal, l’1 de desembre, va donar el tret 
de sortida a les celebracions de les festivitats de Nadal a Badia, 
en què participen les entitats de la població, l’Ajuntament i el 
Mercat Municipal. Un gran nombre d’activitats culturals, lúdiques 
i esportives que tenen als infants com a protagonistes.



Desembre de 2023 5
de Badia del Vallès
l'informatiuAmiant

L'Ajuntament de Badia del Va-
llès ha decidit optar per la reti-
rada directa de l'amiant i deses-
timar fer l'encapsulament previ 
d'aquest material. Aquesta de-
cisió ha estat presa en coordi-
nació amb l'Agència de Resi-
dus de Catalunya i obeeix a la 
intenció de retirar l'amiant al 
més aviat possible, un cop s'ha 
hagut de declarar desert el con-
curs per a l'encapsulat. La de-
cisió s'ha comunicat a la Co-
missió de l'Amiant a la reunió 
informativa que va tenir lloc 
a la Sala de Plens de l'Ajunta-
ment, amb la presència del ti-
nent d'alcaldessa primer, Rafael 
Moya, i del director d'Infraes-
tructures de l'Agència de Resi-
dus de Catalunya, Josep Simó.

L'encapsulat s'havia decidit com 
a pas previ per a assegurar que 
l'amiant no es degradava mentre 

no es retirava definitivament, 
d'acord amb les indicacions esta-
blertes al Mapa de l'Amiant. Un 
cop fet el procés de licitació, les 
dues úniques empreses que s'ha-
vien presentat no complien amb 
els criteris establerts als plecs de 
clàusules tècniques i administra-
tives. En conseqüència, la Junta 
de Govern de l'Ajuntament va 
haver de considerar invàlides les 
propostes i es va declarar desert 
el concurs.

Com no es tenia la seguretat 
que un nou concurs per a l'en-
capsulat de l'amiant obtingués 
la suficient concurrència com-
petitiva, i per assegurar que el 
procés de desamiantat de Badia 
es fes quan abans, l'Ajuntament 
va organitzar una reunió de co-
ordinació amb l'Agència de Re-
sidus de Catalunya, per propo-
sar-los desamiantar directament, 

sense passar abans per l'encapsu-
lament. En la reunió amb la Co-
missió de l’Amiant es van expli-
car les conclusions.

Segons va indicar Rafael Moya, 
“hem decidit que hem de canvi-
ar d'estratègia: retirarem direc-
tament l'amiant per lots, per tal 
que no es quedi desert, i ho fa-
rem en cada bloc de manera in-
tegral”.

El director d'Infraestructures de 
l'Agència de Residus de Catalu-
nya, Josep Simó, va coincidir en 
el fet que “l'estratègia ha de ser 
fer lots per diversificar el risc i as-
segurar que es pot anar retirant 
l'amiant”.

L'Ajuntament ja està treballant en 
el concurs per al desamiantat di-
recte, la direcció d'obra i el nom-
bre i característiques dels lots.

L'Ajuntament retirarà l'amiant directament, 
sense encapsulament previ
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El Ple Municipal de Badia del 
Vallès celebrat el mes d’octubre 
va aprovar increments en taxes 
i preus públics per a l'any 2024 
per assegurar la qualitat dels 
serveis en un entorn clarament 
inflacionista i per complir amb 
la normativa vigent.

Les modificacions es produei-
xen en 19 taxes municipals i 3 
preus públics. Entre les nove-
tats, destaca un nou preu públic 
per a les persones que utilitzen 
el servei de teleassistència, que 
només s'aplicarà a les rendes 
més altes. D'aquesta manera, el 
servei podrà arribar a més per-
sones de manera equitativa.

A continuació, resumim les 
principals modificacions:

Impost sobre Béns Immobles 
(IBI): Tindrà un increment 
anual de 30 a 45 euros, com a 
màxim. Amb l'increment, les 
persones propietàries d'habitat-
ges a Badia continuaran pagant 
un IBI substancialment inferior 
al de l'entorn, ja que la mitjana 
al Vallès Occidental és de 500 
euros, mentre que a Badia és de 
275 euros. També s'ha aprovat 
mantenir la bonificació en els 
blocs d'habitatges més nous, els 
situats als carrers Porto, 4 i Ma-
llorca, 2. L'IBI de Badia s'havia 
mantingut congelat des de l'any 
2020, tot i la inflació.

Residus: Augmentarà 7 euros 
l'any.

Clavegueram: S'incrementarà 
1,90 euros l'any.

Mercat municipal: L'augment 
se situarà entre els 3,94 i els 
57,80 euros anuals, en funció 
de la mida de la parada.

Mercat ambulant: Increment 
entre 3,47 i 11,26 euros al mes. 

No es modificava des de l'any 
2016.

Aparcament d'Av. de Burgos: 
Augment d'1,50 euros al mes 
per la pujada de les despeses 
en neteja, llum i subministra-
ments.

Canvis en els preus públics 
per aplicació de la normativa

A causa de la normativa vigent, 
ja no es poden fer distincions 
en els preus públics entre per-
sones empadronades en el mu-
nicipi i aquelles que no ho es-
tan. A conseqüència d'aquest 
canvi normatiu, l'Ajuntament 
ja no pot discriminar en els 
preus i activitats com fer un ca-
sament tindrà el mateix preu 
per a persones residents i no 
residents en Badia. Les activi-
tats socioeducatives i per joves 
també s'igualen.

En el cas de les persones que 
són sòcies del servei d'Esports, 
el canvi normatiu represen-
ta un increment d'entre 1 i 2 
euros per persona en l'abona-
ment mensual, i entre 2 i 3,75 
euros per persona en l'abona-
ment trimestral.

Nou preu públic en 
Teleassistència i Servei 
d'Atenció Domiciliària

Aquest nou preu públic només 
s'aplicarà en persones amb les 
rendes més altes, i de manera 
progressiva, en funció de la ren-
da, per garantir l'equitat i am-
pliar el nombre de persones que 
es poden beneficiar d'aquests 
serveis.

Concretament, s'aplicarà quan 
la persona tingui una renda in-
dividual superior a 1.435 euros 
mensuals per al Servei d'Aten-
ció Domiciliària, i una renda in-
dividual superior a 1.076 euros 
mensuals en Teleassistència. Els 
Serveis Socials poden decidir 
no aplicar aquests preus en casos 
puntuals en què la persona per-
ceptora tingui despeses addicio-
nals com a familiars a càrrec seu.

Posem exemples de com s'apli-
carà aquest preu de manera 
progressiva. Una persona que 
tingui una renda mensual indi-
vidual superior als 3.500 euros, 
pagarà uns 5,85 euros per hora 
d'assistència. Una persona amb 
renda individual de 1.700 euros 
mensuals, uns 2,34 euros l'hora.

L'alcaldessa de Badia, Eva Me-
nor, va indicar que, en el cas més 
extrem, l'increment dels impos-
tos representarà una pujada total 
de 50 euros l'any. L'alcaldessa va 
explicar que mantenir els preus 
de l'any 2023 implicaria deixar 
de percebre mig milió d'euros a 
l'any, que és el cost que té el ser-
vei d'assistència domiciliària.

Aquestes modificacions en les 
or denances es van aprovar amb 
el vot favorable del grup Socia-
lista; l'abstenció de Totes Fem 
Badia i Esquerra Republicana 
de Catalunya, i el vot negatiu 
de Vox i Partit Popular.

Ajuntament

Modificació de les ordenances, amb 
increments per garantir la qualitat dels 
serveis davant d'un entorn inflacionista

ORDENANCES 2024

El nou preu públic 

en Teleassistència 

i Servei d'Atenció 

Domiciliària només 

s'aplicarà en 

persones amb les 

rendes més altes i de 

manera progressiva
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PRESSUPOST 2024

El ple municipal celebrat el 
29 de novembre va aprovar 
el pressupost 2024 de l’Ajun-
tament, que se situa en els 
14.203.086,63 euros, i és el més 
gran de la història de la ciutat, 
amb un increment del 5,87% 
respecte de l’any anterior. El 
pressupost se centra en la pres-
tació de serveis públics, la mi-
llora del manteniment de la 
ciutat, la sostenibilitat i la pro-
tecció social.

Més de 600.000 euros 
per a atenció domiciliària 
i teleassistència

S’incrementa en més de 
110.000 euros (un 27,93%) el 
Servei d’Atenció Domiciliària 
fins a arribar, el 2024, a un total 
de 568.678 euros, i la dotació a 
teleassistència augmenta un 9%, 
fins a arribar a 65.300 euros. 

L’esforç municipal i l’aplicació 
d’un preu públic per a les ren-
des més altes i que s’aplicarà de 
manera progressiva, permet po-
der reduir la llista d’espera en 
aquests serveis tan necessaris 
per a la gent gran i persones de-
pendents. 

Aquests serveis continuaran 
sent totalment gratuïts per a les 
persones amb rendes que no su-
perin els 1.435 euros/mes, pel 
que fa al servei d’atenció domi-
ciliària i els 1.076 euros/mes, 
pel que fa a la teleassistència. 

El pressupost també contem-
pla un increment del 9% en be-
ques menjador i s’augmenta uns 
10.000 euros els ajuts d’Urgèn-
cia Social, que arribaran fins als 
60.000 euros. 

Fomentar l’èxit a l’educació

L’Ajuntament apostarà per 
l’educació, amb el Pla Educatiu 
de l’Entorn, per lluitar contra 

l’abandonament escolar i fo-
mentar l’èxit. També s’aplica-
rà el programa de millora de 
les oportunitats educatives de 
la Generalitat i es promourà el 
coneixement de l’anglès als ins-
tituts mitjançant el programa 
Let’s Talk, portat a terme per la 
Fundació Autònoma Solidària. 

Programa per a persones 
amb capacitats diverses

El pressupost compta amb un 
programa específic dedicat a 
persones amb capacitats diver-
ses. Així, preveu l’impuls per a la 
realització d’un casal d’estiu per 
a infants amb capacitats diver-
ses, i la despesa relacionada amb 
el transport adaptat de persones 
amb mobilitat reduïda. 

També dedicarà una partida per 
continuar millorant l’accessibi-
litat a l’espai públic, eliminant 
barreres físiques i adaptant tots 
els accessos, així com millorant 
l’accessibilitat cognitiva. 

Millores en 
l’enllumenat públic 

Pel que fa a l’enllumenat públic, 
està previst dedicar 25.000 eu-
ros a l’adjudicació del contrac-
te d’un total de 92 llums viàries, 
a les zones entorn de Porto 1 i 
13, Saragossa 10 i av. de Burgos 
2. També es faran actuacions de 
millora de l’enllumenat per im-
port de 400.000 euros, gràcies 
a la Diputació de Barcelona, a 
l’entorn d’av. de la Mediterrà-
nia 10 i 24, Santander 6, plaça 
Major, La Manxa, 17, Eivissa 12 
i a l’entrada a Badia des de Sa-
badell, i es renovaran quadres 
elèctrics. Es preveu que el 2024 
el 36% del total de l’enllume-
nat públic sigui amb llums LED 
per arribar, el 2030 a la totali-
tat de l’enllumenat amb aques-
ta tecnologia, per reduir costos 
i ser més sostenibles.

Transició energètica

En col·laboració amb l’AMB 
es posaran en marxa mesures 
de transició energètica, amb la 
instal·lació d’una fotolinera a 
l’aparcament del mercat, que 
permetrà la recàrrega de vehicles 
elèctrics amb la llum del sol; i 
s’instal·larà una nova electroline-
ra al Centre d’Atenció Primària. 
També s’incrementarà el nombre 

de plaques fotovoltaiques a equi-
paments públics, com el Com-
plex, el Mercat Municipal, la Bi-
blioteca, locals comercials de la 
plaça Major i en l’edifici El Molí. 

Via ciclista a la carretera del 
Riu i parc de les Illes Balears

En Ecologia, s’incrementa el 
pressupost un 26%. Es millora-
rà la carretera del Riu, amb una 

via ciclista des de Cerdanyo-
la, i el Parc de les Illes Balears. 
L’Ajuntament plantarà espècies 
d’arbres preparades per al clima 
sec i es continuaran prenent ac-
cions per fer front a la situació 
de sequera.

Millores en els 
equipaments esportius

Les instal·lacions del Complex 
Esportiu d’av. Via de la Plata mi-
lloraran amb la regulació de la 
temperatura en les dutxes dels 
vestuaris. Al Poliesportiu d’av. 
del Tibidabo, millors accessos a 
les pistes de pàdel i gespa artifici-
al a les piscines d’estiu, que tam-
bé comptaran amb 21 para-sols i 
10 taules de pícnic més. 

Manteniment dels serveis 
i subministraments

El context d’increment de preus 
té impacte en el pressupost mu-
nicipal, fet que fa que es destinin 
més recursos pel sosteniment dels 
serveis públics, els manteniments 
i subministraments. Cal destacar 
que els preus dels subministra-
ments augmenten un 46%.

Aposta per la seguretat 
ciutadana i el civisme

L’Ajuntament aposta per la Po-
licia Local, amb la previsió de 
treure dues places a finals d’any 
i proposar relleu als agents que 
es jubilaran i a quins realitzaran 
la formació obligatòria a l’Insti-
tut de Seguretat Pública de Ca-
talunya (ISPC). 

També contempla despeses per 
un servei de mediació propi i 
campanyes de civisme.

El pressupost va ser aprovat amb 
els vots favorables del grup Soci-
alista, l’abstenció de Totes Fem 
Badia i Esquerra Republicana, i 
els vots negatius de Vox i de PP.

Badia aprova el seu pressupost més gran, centrat 
en la prestació de serveis públics, el manteniment 
de la ciutat, la sostenibilitat i la protecció social
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Instal·lació 
d'una planta 
d'energia solar 
al Poliesportiu
El Poliesportiu d'Avinguda del 
Tibidabo comptarà amb una 
nova planta generadora d'ener-
gia solar fotovoltaica de fins a 
20 kilowatts-pic de potència, en 
funció de les condicions clima-
tològiques i de les hores de sol, 
que s'està instal·lant actualment. 

Aquesta planta oferirà gairebé 
la meitat de l'energia necessària 
que fa servir l'equip d'aprofita-
ment d'energia de font renova-
ble, tipus aerotèrmia, per pro-
duir aigua calenta sanitària a la 
nova sala de calderes de l'equi-
pament reformada fa 1 any. 
D'aquesta manera, l'Ajuntament 

continua millorant l'eficiència 
energètica de les instal·lacions 
municipals amb criteris de soste-
nibilitat mediambiental.

La planta està formada per 50 
panells solars que oferiran una 
potència total màxima de fins 
a 20 kW. Els panells s'estan ubi-
cant a la coberta sobre els vesti-
dors de la primera planta de les 
instal·lacions i disposaran d'un 
sistema de telegestió per poder 
controlar el seu funcionament a 
distància i en continu, des d'un 
servidor web. La vida útil dels 
panells és de 30 anys. El pres-
supost d'aquesta instal·lació és 

de 25.328,42 euros nets, amb 
5.318,97 euros d'IVA.

La planta del Poliesportiu se 
suma a la que l'Ajuntament va 
instal·lar l'any passat al Com-
plex Esportiu d'avinguda Via 
de la Plata. En aquell cas, es 
van instal·lar 136 panells solars, 
amb una potència total de 60 
kW, que subministren el 70% 
de l'electricitat necessària de 
l'equipament en hores de sol.
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Obert al públic el parc 
infantil de Segòvia, 1

El parc infantil ofereix nou mo-
biliari i disposa de paviment in-
terior de tipus cautxú, per fer-lo 
més segur. El perímetre exterior 
està delimitat per una zona de 
jardineres i un tancament de fus-
ta. Amb la nova urbanització de 
la zona, es resolen els problemes 
de drenatge d'aigua i es milloren 
els equipaments de l'espai.

Nou sistema per a la 
recollida d'aigües pluvials
L'espai compta amb un nou sis-
tema de recollida d'aigües plu-
vials per evitar l'acumulació 
d'aigua en cas de precipitacions 
importants. Per millorar el dre-
natge va ser necessari aixecar el 

terra i retirar tots els elements 
existents, inclosos els arbres que 
hi havia.

Replantació d'arbrat
Un cop finalitzat el nou siste-
ma de recollida d'aigües, es va 
urbanitzar tot l'entorn, es van 

instal·lar els nous jocs i s'han 
replantat arbres al voltant del 
parc. Concretament, dos exem-
plars d'auró vermell i 3 de more-
ra blanca. També s'han plantat 
diverses espècies d'arbustos de-
coratius a les jardineres que vo-
regen el parc.

Ja s'ha obert al públic el nou parc infantil situat al carrer Segòvia, 1, 
cantonada amb l'Av. Via de la Plata. El parc té un disseny de l'espai 
més accessible, més atractiu i més integrat en l'entorn urbà.
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La Festa de la Gent Gran 
torna a omplir el Casal
El Casal de la Gent Gran va acollir, el 21 d’octubre, 
un munt d'actes durant matí i tarda que van omplir 
l’equipament per celebrar la Festa de la Gent Gran.

Els actes van començar a les 10 del 
matí, amb un esmorzar de xocola-
ta amb melindros. Durant el matí, 
artistes dibuixants d’Elseisyelcua-
tro van pintar caricatures a les per-
sones participants en la festa. A les 
10.30 la regidora Mercedes Gibaja 

va fer la presentació de la jornada. 
A continuació, hi va haver la balla-
da de sardanes; la ballada de sevi-
llanes, per l'entitat Can Sanfeliu, i, 
el concert del Cor del Casal de la 
Gent Gran. Al migdia es va fer la 
tradicional mostra de poesia. Els 

actes del matí van finalitzar amb el 
repartiment dels premis del II tor-
neig de petanca.

A la tarda, a les 16.30 hores, l'Ajun-
tament va retre homenatge a les per-
sones de més edat de Badia del Va-
llès. En aquesta edició, les persones 
que van rebre el reconeixement van 
ser Carmen Castro Rosa, Carmen 
Fernández Martínez, Dolores Díaz 
Gómez i Dolores Morón Santiago. 
Dies després, es va retre homenatge 
a Agustina Manzaneda Manzaneda, 
que no havia pogut assistir a l’acte.

La jornada va continuar amb la 
segona edició de la passarel·la de 
moda badienca, una exhibició de 
balls de Bollywood i el berenar i 
ball de festa.
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L'Ajuntament va commemorar 
la setmana dels Drets dels In-
fants, del 19 al 24 de novembre 
amb una àmplia programació 
d'activitats dirigides a infants, 
adolescents, les seves famílies i a 
professionals.

19 de novembre: Dret al joc
Es va celebrar una gran festa al 
Parc de Joan Oliver, on infants 
i famílies van gaudir d'activi-
tats i tallers plens de diversió 
i relacionats amb el joc lliure, 
les manualitats i la imaginació. 
A més, hi va haver un especta-
cle itinerant de bombolles. Hi 
van col·laborar les entitats Al-
dees Infantils SOS, Creu Roja, 
Associació TDAH-TEA-ACI 
Badia, Fundació Tallers, Club 
d'Escacs i Tumenge Calí.

20 de novembre: Dret 
a la participació
El 20 de novembre es van 

constituir els Consells de la In-
fància i de l'Adolescència, els òr-
gans perquè se senti la seva veu 
a l’Ajuntament. L'acte va tenir 
lloc a la Sala de Plens de l'Ajun-
tament on els representants dels 
consells van fer la lectura del 
Manifest del drets dels la Infàn-
cia. A continuació, el grup local 
Mbatuk’t va oferir una batuca-
da i una xocolatada, donada per 
Roca Gonzàlez, que va repartir 
l’entitat Can San Feliu. 

21 de novembre: Dret 
a protecció per part 
de la societat, dret a 
l'alimentació saludable 
i dret a la informació
A les 12.30 h a la Biblioteca Vi-
cente Aleixandre es va fer la pre-
sentació del Pla d'Acció i del Pla 
Local d'Infància i Adolescència. 
De 17 a 18.30 h, al menjador de 
l'Escola Nova Badia, es va dur 
a terme un taller d'esmorzars 

saludables, per infants de 8 a 12 
anys i les seves famílies. 
De 17 a 18.30 h, a la biblioteca 
Vicente Aleixandre, es va poder 
gaudir de l'activitat Coneguem 
els nostres drets, a la qual els in-
fants, mitjançant el joc, van po-
der conèixer quins són els seus 
drets.

Dimecres 22 de novembre: 
Dret a l'alimentació saludable
De 17 a 18.30 h, al menjador 
de l'Escola Nova Badia, es va fer 
una nova edició del taller d'es-
morzars saludables, per a in-
fants de 8 a 12 anys i les seves 
famílies. 

Dijous 23 de novembre: 
Dret a un entorn saludable
El Consell de la Infància de Ba-
dia del Vallès va presentar la 
campanya de convivència i civis-
me, dissenyada pel mateix grup 
durant l’últim trimestre del curs 
del 2021-2023 i el primer tri-
mestre del curs 2023-2024. L'ac-
te es va fer a la Sala de Plens de 
l'Ajuntament de 17 a 18.30 h.

Divendres 24 de novembre: 
Dret a un entorn saludable 
i dret a la igualtat
A la Biblioteca Vicente Aleixan-
dre, de 17 a 18.30 h, es va fer l'ac-
tivitat teatralitzada La ciutat cos-
mopolita que volia ser bonica, la 
qual de manera lúdica i a partir 
de rodolins, va mostrar els bene-
ficis de diverses opcions ambi-
entalment beneficioses, enfront 
d'altres de menys sostenibles, 
per construir ciutats, pobles i 

societats més respectuoses amb el 
medi ambient i amb les persones.

Al llarg de la setmana: 
Dret als hàbits saludables: 
pràctica de l'esport
L'entitat del municipi AE Viu 
l'Esport va organitzar portes 
obertes a les seves activitats ex-
traescolars, perquè els infants 
que ho desitgin poguessin fer 
un tastet de les activitats de ma-
nera gratuïta.

Badia reivindica els Drets de la Infància 
amb una festa al parc de Joan Oliver 
i un gran nombre d'activitats
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Badia, exemple en l’estalvi d’aigua

Badia del Vallès és la tercera po-
blació del sistema Ter-Llobregat 
que menys aigua consumeix, 
125 litres per persona i dia du-
rant el mes d’octubre, un con-
sum que és gairebé la meitat del 
marcat com a màxim per la Ge-
neralitat per intentar revertir 
els efectes de la sequera. 

El mes d’octubre, la dotació 
mensual municipal per a l’abas-
tament de la població a Badia 
es va situar en 125 litres d’aigua 
per persona i dia, segons dades 
oficials de l’Agència Catalana 
de l’Aigua. 

Des de novembre de 2022, Ba-
dia sempre ha registrat un con-
sum mensual menor als 150 
litres per persona i dia, molt 

inferior a la mitjana de la nos-
tra zona d’abastament, que el 
mes d’octubre es va situar en 
els 181 litres per persona i dia. 
També es substancialment in-
ferior al límit fixat per l’Agèn-
cia Catalana de l’Aigua per 
lluitar contra la sequera, d’un 
màxim de 210 litres d'aigua per 
habitant i dia.

Pots consultar l’evolució del 
consum de l’aigua a Badia en el 
darrer any en el quadre adjunt.

Els avantatges de la 
ciutat compacta i del 
compliment dels límits 
en els usos de l’aigua

Els bons resultats s’expliquen 
per dos motius principals:

Primer, que el seu model ur-
banístic de ciutat compacta fa 
que hi hagi molts menys kilò-
metres de canonades d’abasta-
ment i, a més, hi ha un nombre 
molt més gran de consumidors 
per kilòmetre de canonada, fet 
que optimitza el rendiment de 
la xarxa. 

El segon motiu és que, d’ençà 
que es van declarar els límits de 
consum per la sequera, Badia 
els ha complert, aconseguint 
un important estalvi d’aigua 
en tota la gestió d’usos d’ai-
gua municipal. A més les noves 

instal·lacions i actuacions urba-
nístiques que es fan a la ciutat, 
com la renovació del Poliespor-
tiu d’Av. del Tibidabo, s’han fet 
aplicant criteris de sostenibili-
tat ambiental per reduir el con-
sum d’aigua. 

Aquests bons resultats no se-
rien possibles sense la cons-
cienciació mediambiental de 
la població, així que, des de 
l’Ajuntament, agraïm la col-
laboració ciutadana i insistim 
en la necessitat de seguir estal-
viant tota l’aigua possible per 
fer que les reserves durin fins 

a la finalització de l’episodi de 
sequera que estem patint. 

L’estalvi assolit per Badia han 
fet que alguns mitjans de co-
municació s’interessin per co-
nèixer les claus de Badia. Així, 
la ràdio pública Catalunya Rà-
dio i la televisió pública Euskal 
Telebista van entrevistar l’alcal-
dessa, Eva Menor. 

Pots consultar les dades oficials 
de consum d’aigua per munici-
pis en aquest enllaç: https://se-
quera.gencat.cat/ca/estat-actu-
al/dades-consum/

https://sequera.gencat.cat/ca/estat-actual/dades-consum/
https://sequera.gencat.cat/ca/estat-actual/dades-consum/
https://sequera.gencat.cat/ca/estat-actual/dades-consum/
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Novembre per conscienciar sobre 
l'erradicació de la violència envers la dona

Igualtat

L'Ajuntament de Badia i les 
entitats del municipi van or-
ganitzar el mes de novembre 
un gran nombre d'actes per 
commemorar el Dia inter-
nacional per l'erradicació de 
la violència envers la dona. 
L'acte central va tenir lloc el 
24 de novembre, a la plaça de 
les Entitats. L'alcaldessa de 
Badia, Eva Menor, va insistir 
en la necessitat de reconèixer 
l’existència d’aquesta violèn-
cia i de fer tot el possible per 
lluitar contra ella. 

Del 3 al 16 de novembre, es 
va fer l'exposició Fotoperio-
distes. Mirades a les violènci-
es masclistes arreu del món. 
L'exposició, de l'Institut Ca-
talà de les Dones, va ser orga-
nitzada per l'associació Tren-
quem El Silenci i va tenir lloc 
al vestíbul i espais poliva-
lents de la Biblioteca. 

Del 9 al 30 de novembre, es 
va fer l'acció Sabates Verme-
lles al vestíbul de l'Audito-
ri Municipal Antonio Díaz 

– El Mago Pop, per visibi-
litzar les dones assassinades 
per la violència masclista. 
Aquesta acció va ser organit-
zada per Trenquem El Silen-
ci.

El 7 de novembre es va fer 
el taller Mirada restaurativa 
en l'abordatge de les violènci-
es masclistes, a càrrec de Cúr-
cuma, a la Biblioteca Vicente 
Aleixandre.

El 14 de novembre, a les 18 
hores, Trenquem El Silenci 
va organitzar la projecció de 
la pel·lícula El Color Porpra, 
a la Biblioteca.

El 25 de novembre, de 9 a 12 
hores, es va fer, a la sala del 
tatami del Complex Espor-
tiu, el taller Autodefensa fe-
minista, a càrrec del mestre 
d'Aikido Óscar González.

El 26 de novembre, a les 17 
hores, a l'Auditori es va repre-
sentar l’obra de teatre Elles 
#Cosasdechicas, a càrrec de la 

companyia La Melancòmica, 
on, en clau d’humor, s’abor-
daven els prejudicis i compor-
taments discriminatoris cap a 
les dones. 

El mateix 26, a partir de les 
18.30 hores, l'associació Do-
nes per la Igualtat va orga-
nitzar la Marxa de torxes 
nocturna, amb el grup de ba-
tucada Mbatuk't, que va sor-
tir de la Plaça de les Entitats 
i va recórrer l’Av. de Burgos.
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El ple ordinari celebrat el 25 
d’octubre va aprovar la modifi-
cació de les ordenances fiscals 
per a l’any 2024 (pots consultar 
la informació sobre aquestes or-
denances a la notícia publicada 
a la pàgina 6). El regidor socia-
lista Josep Martínez va indicar 
que les ordenances es modifi-
quen per complir la normativa 
vigent i per millorar i mantenir 
els serveis públics. Martínez va 
indicar que la modificació es 
farà de manera “justa i equita-
tiva, per tal que les persones que 
tinguin més siguin les que apor-
tin més, ja que l’Ajuntament es-
tarà sempre al costat de les classes 
més vulnerables”. 

El regidor d’ERC, Roberto 
Castillo, va agrair la disponibi-
litat de l’equip de Govern per 
debatre i va dir que “encara que 
no s’hagi arribat a un acord, cal 
defensar positivament fer políti-
ca”.

El regidor del PP, Jaime Ridao, 
va criticar la pujada de preus i 
va denunciar que la ciutadania 
paga més per serveis que, va dir, 
“són deficients”. 

La regidora de Vox, Joana Ro-
bles, va reconèixer que és neces-
sari ingressar uns mínims, tot i 
que “afectarà les butxaques dels 
nostres veïns”.

La regidora de Totes Fem Ba-
dia Nerea García va voler 
agrair com s’han negociat les 
ordenances, amb “una bona 
comunicació per fer propostes”, 
tot i que no es va arribar a un 
acord. 

L’alcaldessa Eva Menor va criti-
car el populisme d’alguna de les 
intervencions i va destacar que, 
en el cas més gran, l’augment és 
de 50 euros l’any. 

La modificació de les ordenan-
ces es va aprovar amb el vot fa-
vorable del PSC, l’abstenció de 
Totes Fem Badia i ERC, i el vot 
en contra de Vox i PP. 

Aprovació de 
modificacions de crèdit

El següent punt era votar 
una modificació de crèdit en 

modalitat de suplement de crè-
dit per fer el pagament de factu-
res pendents. Es va aprovar amb 
el vot favorable del PSC i l’abs-
tenció de la resta de grups. 

També es va sotmetre a votació 
la modificació d’un crèdit en 
modalitat de transferència de 
crèdit per increment en despesa 
de serveis socials. El punt es va 
aprovar per unanimitat. 

Increment del 0,5% de les 
retribucions complementàries 
del personal de l’Ajuntament

A continuació es va sotmetre a 
votació l’aplicació des de l’1 de 
gener de 2023 del 0,5% a les re-
tribucions complementàries del 
personal de l’Ajuntament. Es va 
aprovar amb el vot favorable de 
PSC, Totes Fem Badia i ERC i 
l’abstenció de Vox i PP. 

Suspensió, per dos 
anys, de la tramitació 
de plans urbanístics 
derivats del PAU-1

També es va aprovar la suspen-
sió de la tramitació de plans ur-
banístics derivats del PAU-1 per 
un termini de dos anys, amb 
el vot favorable de PSC, Vox i 
ERC i l’abstenció de Totes Fem 
Badia i PP.

En aquest punt va intervenir 
un representant del Grupo Pro-
geriátrico, que va preguntar 
per què el planejament parla-
va d’habitatge dotacional i no 
de residència. El regidor Rafa-
el Moya li va respondre que els 
temes no tenien a veure, perquè 
s’estava sotmetent a votació la 
suspensió de les llicències, no 
la modificació del planejament. 
Tot i això, va voler destacar que 

el planejament ja contempla l’ús 
de la parcel·la com a residencial. 

Moció de Totes Fem Badia 
per a la resolució del conflicte 
entre Palestina i Israel

Totes Fem Badia va presentar 
la moció per la resolució pacífi-
ca del conflicte entre Palestina i 
Israel i el respecte a la legalitat 
internacional. Aquesta moció 
va ser aprovada amb el vot favo-
rable de PSC, Totes Fem Badia 
i ERC, el vot en contra de Vox, i 
l’abstenció de PP. 

Precs i preguntes

En l’apartat de precs i pregun-
tes, Roberto Castillo va indicar 
que s’havia detectat la presència 
de xeringues al final de l’Av. de 
la Costa Blava i va demanar que 
s’incrementés la neteja. 

Jaime Ridao es va queixar d’in-
cidents en la gestió del CD Ba-
dia i el regidor Samuel Aranda 
va explicar que és una entitat 
privada i que no li havien arri-
bat queixes en relació amb ella. 

Joana Robles va demanar infor-
mació sobre la reestructuració del 
servei de metge de família al CAP 
Badia. El regidor Iván Sanz la va 
respondre que la gestió del CAP 
no es competència municipal. 

Aprovació de la modificació de les ordenances 
fiscals i de la moció de la resolució pacífica 
del conflicte entre Palestina i Israel
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El ple celebrat el 29 de novem-
bre va aprovar el conveni en-
tre la Diputació de Barcelona i 
l’Ajuntament sobre la gestió de 
la Biblioteca, amb un import de 
15.000 euros l’any. El punt es 
va aprovar amb els vots favora-
bles de PSC, Totes Fem Badia i 
ERC, i l’abstenció de Vox i PP.

Pla de gestió i 
dinamització comercial

El ple va sotmetre a votació el 
pla de gestió i dinamització co-
mercial de Badia del Vallès. La 
regidora Encarna Rodrigo va 
explicar que s’augmentarà el 
lloguer i que es posaran meca-
nismes de control com que un 
mateix arrendatari no podrà 
disposar de tres locals al mateix 
nom. 

La regidora de Totes Fem Badia 
Nerea García va subratllar que 
no estaven d’acord amb la puja-
da de preus i va demanar que es 
tornés a posar en marxa l’associ-
ació. El punt va ser aprovat amb 
el vot a favor del PSC, el vot 
contrari de Totes Fem Badia, i 
l’abstenció de la resta de grups. 

Conveni per a punts de 
recàrrega de vehicles elèctrics

Al ple es va aprovar el conve-
ni de col·laboració amb l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona 
per a punts de recàrrega elèc-
trica de vehicles, per un import 
d’11.000 euros. Encarna Ro-
drigo va explicar que el conve-
ni contempla la fotolinera de 
l’aparcament del Mercat i l’elec-
trolinera situada davant del 
CAP Badia. Per aquest conveni, 
l’Ajuntament es farà càrrec de la 
cimentació de la pèrgola foto-
voltaica del Mercat. El punt es 
va aprovar per unanimitat. 

El ple va nomenar la persona 
membre encarregada del se-
guiment del conveni de col-
laboració entre l’AMB i l’Ajun-
tament per al manteniment i 
gestió del parc de Joan Oliver. 
Va ser nomenada la cap de Ter-
ritori i Sostenibilitat, Vanesa 
Chavero. El punt es va aprovar 
amb el vot favorable de PSC, 
Totes Fem Badia i ERC i l’abs-
tenció de Vox i PP. 

El ple també va aprovar el reco-
neixement extrajudicial de crè-
dits corresponents, el primer, 
a factures, i el segon, a les sub-
vencions per a les entitats. En el 
primer cas, es va aprovar amb el 
vot favorable del PSC i l’absten-
ció de la resta de grups. En el se-
gon cas, amb el vot favorable de 
PSC, Totes Fem Badia i ERC i 
l’abstenció de Vox i PP. 

Aprovació del pressupost 
municipal

El següent punt del dia va ser 
l’aprovació del pressupost 2024. 
Trobaràs tota la informació a la 
notícia dedicada, a la pàgina 7. 
Es va aprovar amb el vot favora-
ble del PSC, l’abstenció de To-
tes Fem Badia i ERC i el vot en 
contra de Vox i PP.

A continuació es va aprovar el 
Pla Local de desafecció, absen-
tisme i AEP de Badia del Vallès, 
per generar l’èxit de la infància 
i adolescència, per unanimitat. 

També es va sotmetre a votació 
el Pla Local d'Infància i Adoles-
cència de Badia del Vallès, que 
avança les línies estratègiques 
dels 4 anys vinents. Es va apro-
var per unanimitat.

El ple va aprovar les campanyes 
d'Imatge i Promoció, amb la 
creació d’un espai d’accessibi-
litat al web municipal. La regi-
dora Merche Gibaja va destacar 
que aquesta iniciativa vol faci-
litar que Badia sigui una ciutat 
més diversa i accessible i que 
l’Ajuntament publicarà una sè-
rie de documents en lectura ac-
cessible. Es va aprovar per una-
nimitat. 

El ple també va aprovar la jus-
tificació de la subvenció per als 
grups municipals amb el vot 
favorable unànime de totes les 
formacions. 

Es va presentar l'esmena del nom 
del Grup Municipal Socialis-
ta incorporant que és de Badia, 
per a la realització de tràmits 

administratius. Es va aprovar 
amb el vot favorable del grup so-
cialista i l’abstenció de la resta. 

Convenis amb Tumenge 
Calí i el Club de Fotografia

També es va sotmetre a vota-
ció l’aprovació de l’addenda del 
Conveni amb Tumenge Calí 
per a la cessió de l'espai annex al 
Casal d'Infants per dos anys. Es 
va aprovar per unanimitat. 

El ple va aprovar el Conveni de 
col·laboració Club de Fotografia 
per a la cessió del local 91, situat 
a l’Av. de la Mediterrània, 18. 

Reglament de teletreball 
a l’Ajuntament

Es va sotmetre a votació l’apro-
vació inicial Reglament per a 
la modalitat del teletreball de 
l’Ajuntament. El regidor Josep 
Martínez va destacar que millora 
les condicions de treball i fa l’ad-
ministració més moderna i sos-
tenible. Martínez va explicar que 
document s’havia pactat amb les 
tres representacions sindicals. Es 
va aprovar per unanimitat. 

També es va sotmetre a votació 
la moció de finançament dels 

ens locals, per a un repartiment 
més equitatiu dels tributs que 
acabi amb el dèficit. El punt es 
va aprovar amb el vot favorable 
de tots els grups, excepte Vox, 
que es va abstenir. 

Es va presentar la moció per rati-
ficar el compromís de la violèn-
cia de gènere, per una igualtat 
efectiva entre homes i dones. El 
punt es va aprovar amb el vot fa-
vorable de tots els grups, excepte 
Vox, que va votar en contra.

Precs i Preguntes

Jaime Ridao va preguntar sobre 
la situació de l’ascensor i la pre-
visió de reunió de la comissió de 
la residència. També va pregun-
tar sobre la concentració davant 
del CAP. 

La regidora de Totes Fem Badia 
va demanar que les activitats del 
25-N es fessin el 25 i no el 24 de 
novembre i si es podien revisar 
els cartells amb nom de dones a 
les places, per veure la seva situ-
ació. L’alcaldessa va explicar que 
el canvi de data es feia per facili-
tar que les dones poguessin as-
sistir a les manifestacions multi-
tudinàries del 25-N. Respecte a 
les plaques amb nom de dones, 
el regidor Iván Sanz va indicar 
que el servei estava treballant en 
la seva reposició. 

Iván Sanz va dir que no hi ha res 
concret respecte al servei de Pe-
diatria dels CAP i, pel que fa a 
la comissió de residència, que es 
convocarà mitjançant el Consell 
Municipal de Benestar Social. 

Pel que fa a l’ascensor, la regido-
ra Encarna Rodrigo va explicar 
que l’AMB ha contractat un pè-
rit extern i que s’està a l’espera 
de rebre el seu informe.

Ple municipal de novembre

Aprovació del pressupost 2024 i del 
reglament de teletreball de l’Ajuntament
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Grup Municipal del PSC 

UN PRESUPUESTO QUE AVANZA 

En unos días acaba un 2023 intenso con el gran fracaso de la derecha 
y la extrema derecha en Badia y en España. El pasado noviembre los 
socialistas abrimos un nuevo proceso en búsqueda del diálogo entre 
todos y todas con el objetivo marcado en la convivencia y la protec-
ción social. 

Sin duda, estamos dispuestos a resolver todos los problemas a partir 
del diálogo y la política, algo que los que nos pintan nuestra agrupa-
ción no entienden ni entenderán. 

Nuestro compromiso es avanzar, es conseguir que nuestra ciudad siga 
siendo una ciudad próspera, moderna y garante de derechos y liber-
tades. Por ello, el pasado pleno aprobamos el presupuesto municipal 
del 2024. Un conjunto de cifras que son una declaración de priorida-
des, un conjunto de políticas progresistas, de izquierdas, que mejoran 
el desarrollo y mejoran la calidad de vida de nuestros vecinos y vecinas. 

Gracias al esfuerzo de administraciones como la Diputación de 
Barcelona o el Gobierno de España, este ayuntamiento recibirá mayo-
res ingresos. De hecho, más del 59% de presupuesto proviene de sub-
venciones de otras administraciones públicas y con ello podemos con-
figurar un presupuesto que supera los 14 millones de euros. El mayor 
presupuesto que jamás ha tenido esta ciudad. 

Un presupuesto que contempla: 
• La ampliación de la teleasistencia en un 59% y la ampliación de 

la atención domiciliaria a dependientes y personas mayores en 
568.000€. Reduciremos la lista de espera municipal y seguiremos 
luchando para que la Generalitat haga efectiva una residencia pú-
blica y unos pisos adaptados para nuestros mayores.

• Ampliamos la plantilla de los agentes de policía local y apostamos 
por la digitalización y profesionalización del cuerpo. 

• Un presupuesto que, como novedad, contempla un programa pre-
supuestario específico para las personas con capacidades diversas. 

• Una apuesta por la cultura a través de la dinamización del audito-
rio, la biblioteca o nuestra fiesta mayor. 

• Un presupuesto que mejorará el espacio convivencial de nuestra 
piscina, ampliando los espacios de sombra y el merendero. 

• Que amplía el presupuesto para el pago de suministros pero que 
apuesta por la sostenibilidad ambiental, proponiendo el cambio 
a LED del 36% del alumbrado público. 

• Un año en el que construiremos los pisos para jóvenes en la calle 
Zaragoza y facilitaremos un nuevo espacio de aparcamiento. 

• Un año en que haremos efectiva la retirada del amianto en toda la 
ciudad. 

Sabemos que cada euro invertido es un paso hacia adelante y somos 
conscientes de la responsabilidad que tenemos al gestionar su dinero, 
el dinero de Badia. 

El futuro de nuestra ciudad está en nuestras manos. El equipo de gobi-
erno plantea la mejor propuesta posible para este 2024 y les desea una 
feliz entrada de año y unas felices fiestas.

Contigo, avanzamos.

Totes Fem Badia

TOTES FEM BADIA ENS ABSTENIM A LES 
ORDENANCES I PRESSUPOSTOS DEL 2024

Les ordenances fiscals i els pressupostos són dos temes molt impor-
tants per al funcionament del municipi, que requereixen d’una aten-
ció, implicació i anàlisi per part de tots els regidors i regidores de 
l’Ajuntament. Totes fem Badia sempre tractem aquestes qüestions amb 
responsabilitat, els treballem i fem les propostes a l’equip de govern, 
negociem i després decidim el nostre vot i al ple expliquem les raons. 
Doncs aquesta és la responsabilitat dels grups de l’oposició, tot i que 
com hem vist a l’últim ple hi ha regidors i regidores que no s’ho estan 
prenent seriosament. 

Aquest any tant en les ordenances com els pressupostos hi ha canvis 
significatius, degut a que s’ha hagut de fer una modificació força re-
llevant a les ordenances com és la de eliminar les bonificacions als i 
les residents de Badia del Vallès, i no és que estiguem a favor d’aques-
ta proposta, però s’havia de complir per llei. El que hem proposat des 
de Totes fem Badia és que s’intentés perjudicar el menys possible amb 
aquest canvi, i és per això que vam proposar que s’eliminés la taxa de 
pagament de lloguer que havien d’abonar les entitats per a fer ús de 
l’Auditori i l’Antonio Machado, per entitats del municipi i de fora, per 
no perjudicar a les entitats i associacions de Badia que vulguin fer ac-
tivitats. També puja l’IBI, que s’havia congelat durant uns tres anys a 
causa de la pandèmia, també a proposta nostra anys anteriors. 

El que ha fet que ens abstinguem en les ordenances és el nou impost 
sobre la teleassistència i el servei d’atenció domiciliària, tot i que es fa 
per renda i amb un informe de serveis socials hi haurà usuaris i usuàries 
que quedaran exemptes creiem que aquest servei hauria de continuar 
sent gratuït. És un servei destinat majoritàriament a gent gran i per-
sones amb diversitat funcional, col·lectius als quals la institució ha de 
protegir i facilitar-ne serveis i tràmits. 

Quant al pressupost 2024, s’han recollit moltes de les propostes de To-
tes fem Badia, algunes que havíem demanat des de fa anys com elimi-
nar la tanca del Molí o ampliar la vorera de l’Avinguda Mediterrània. 
També s’han recollit al pressupost les propostes d’incrementar la sub-
venció de Protecció Civil, recuperar el concurs de jardins comunitaris, 
l’ampliació de la partida de cultura per poder garantir un cop al mes 
una activitat a l’Auditori, ampliar les activitats de la cultura catalana. 

Tot i això, trobem diverses coses a faltar en el pressupost per les que 
hem decidit abstenir-nos. Doncs creiem que les entitats han de tenir 
millors subvencions, també defensem que Badia tingui una cuina cen-
tral. El comerç està en retrocés i calen més recursos perquè el nostre 
mercat torni a ser un referent en el Vallès i ampliem el comerç en els 
locals buits que tenim. En l’àrea d’igualtat el pressupost és mínim i no 
s’està augmentant amb el pas dels anys perquè es reben subvencions, 
però pensem que aquest tema és prou important per invertir diners 
propis i fer un treball continu.

Per a més informació us recomanem veure els plens o buscar-ne infor-
mació a les nostres xarxes, aprofitem per desitjar-vos unes bones festes 
i un bon any 2024!

Opinió dels grups municipals
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Esquerra Republicana de Catalunya

PROPOSTES MUNICIPALS PER AL 2024

En un intent per donar forma al municipi, des d'ERC Badia, hem presentat 
una sèrie de propostes destinades a modelar els pressupostos del 2024. Pro-
postes que abasten diverses àrees buscant sempre millorar la qualitat de vida 
dels nostres veïns i veïnes. Vegem detalladament algunes de les propostes i les 
respostes de l'equip de govern a les qüestions plantejades per ERC Badia.

Mobilitat Urbana. La proposta és implementar una línia de microbús al 
municipi i crear una nova parada d'autobús a prop de les piscines durant 
els mesos d'obertura.
Desenvolupament de normativa municipal per a ús de patinets elèctrics.

Millores a l'Entorn Urbà. Es planteja la instal·lació de lavabos públics.
Millorar, rehabilitar i adequar la via pública a causa del mal estat.

Sostenibilitat i Eficiència. A l'àmbit de la gestió ambiental, es proposa el des-
envolupament de nous projectes de recollida selectiva d'escombraries i residus.
També és important, la necessitat de crear un pla de sequera per evitar 
situacions d’emergència per manca d’aigua.
Finalment, un pla de neteja del municipi més eficient que millori el ser-
vei i una auditoria de l'empresa.

Millora d'Espais Verds. Millorar la gestió de parcs i jardins és important a 
les propostes. Tot i això, el manteniment de parterres i jardins es veu limitat 
pel decret de sequera.

Reforestació Urbana
Un pla de reforestació urbana reflectiria el compromís amb la sostenibilitat.

Zones per a Mascotes. L'atenció a les mascotes també es troba al centre 
de les propostes.

Control de Residus Canins. La proposta és crear un cens d'ADN de gossos 
per dissuadir la no recollida de femta, atesa la preocupació de la ciutadania.

Atenció Domiciliària i Gent Gran
A l'àmbit de l'atenció domiciliària i la gent gran, s'exploren diverses inici-
atives. La possibilitat de desenvolupar un conveni amb la Generalitat de 
Catalunya per a la gestió del Casal de la Gent Gran està en consideració, 
i crear un bar social de la Gent Gran.
A més, treballar en la implementació de dispositius d'auxili per a gent 
gran que viu sola.

Cultura i Festes Locals. Una proposta és la contractació de grups de cor-
refocs per a la propera festa major.

Millores en instal·lacions esportives. A l'àmbit de l'esport i la recreació, la 
proposta de millorar la partida de manteniment de les instal·lacions esporti-
ves ha estat ben rebuda pel govern.

Un Nou Mercat Municipal. S'ha proposat la redacció d'un projecte per 
a un nou mercat municipal més modern, eficient i sostenible.

Aquestes propostes ofereixen una visió progressista i orientada al ben-
estar de la ciutadania, obrint la porta a un futur més sostenible, verd i 
curós al municipi. Amb una combinació d'elements culturals vibrants, 
instal·lacions esportives millorades o un mercat renovat, promet un mu-
nicipi més dinàmic i en sintonia amb les necessitats del municipi.

Opinió dels grups municipals

Vox

ADIÓS DICIEMBRE, HOLA 2024

Y sin darnos cuenta, se acaba el año. No sé tú, vecino, pero el mío ha 
sido un año de muchos cambios, hace un año me propusieron liderar 
la candidatura a las elecciones municipales de mayo, y ahora estoy aquí 
escribiéndote.

Podría hacerlo sobre muchos temas, hablar de la traición del señor Pe-
dro Sánchez a nuestro país (y a muchos de sus votantes, que confiaron 
en sus palabras en campaña) de cómo pretende hacer un “Aquí no ha 
pasado nada”, y conceder la amnistía a los golpistas a cambio de sus 
votos para seguir en el poder. Podría escribir sobre los problemas de 
seguridad que conlleva la inmigración descontrolada que sufren las 
costas canarias y que después se trasladan al resto de regiones, de la in-
seguridad de los barrios, los robos, la ocupación, el paro…

Podríamos hablar de los pinganillos del Congreso, del dinero que no 
se destina ni a Sanidad, ni a Educación…De las subidas de impuestos, 
que pasado año de elecciones, van a sufrir todos y cada uno de nues-
tros bolsillos, y que, sumado al cada vez más elevado coste de la cesta 
de la compra, nos van a dar tantos dolores de cabeza en este bienveni-
do 2024.

Pero, prefiero escribir sobre el tiempo y los buenos propósitos. Porque 
un poco de todos, sumado, es un mucho. En enero, solemos escuchar 
cosas cómo “iré al gimnasio (apuntado y estás y no vas), voy a cam-
biar mi dieta, dejo de fumar, me apuntaré a inglés…” y si, en lugar de 
eso (o a más a más), nos proponemos dedicar tiempo, una mañana, 
una tarde, un rato a la hora de comer, acompañar a una vecina a hacer 
la compra, ir con tu abuelo al doctor… hacer un café con esa amistad 
que sabemos que lo está pasando mal. Pasear junto a tu hermano mi-
entras saca a su mascota. Jugar, leer, cantar, dibujar con tus sobrinos o 
los hijos de tus amigos (o los tuyos… ). Bajar al bar en el que sabemos 
que siempre está solo ese señor o señora mayor, sentarnos a su lado 
y entablar conversación, ayudar en la entrega de alimentos de la que 
tantos vecinos tienen que echar mano… Y no, no diga que no tiene 
tiempo, querido lector, pues, lamentablemente pasamos muchas horas 
pegados a la pantalla del teléfono móvil, sin interactuar con aquellos 
que están a nuestro alrededor. Son muchas las personas que necesitan 
de ese poco de nosotros, os animo a que les regaléis algo que no cuesta 
nada, en estos tiempos de crisis, pero que sin embargo tiene muchísi-
mo valor, nuestro TIEMPO.

FELIZ NAVIDAD, BADIENSES

Partit Popular

BADIA SIN AMNISTÍA 

En los plenos de octubre y noviembre se han aprobado las ordenanzas 
fiscales y el presupuesto para el 2024, con el voto a favor del PSC y el 
guiño cómplice de TFB y ERC.

El Partido Popular votó en contra de las ordenanzas y del presupuesto. 
¿Por qué?

NO a la subida del IBI, pasaremos de pagar un 0'84 a un 0'95, propu-
simos congelar el impuesto. 
NO a la subida de tasas y precios.
NO a la subida de precios por ir al polideportivo.
NO por pagar más por tener el parking subterráneo. 
NO a que nuestros comerciantes paguen más por abrir la persiana de 
sus negocios. 
NO a un presupuesto que es más de lo mismo, que no va a mejorar Ba-
dia, ni va a mejorar la calidad de vida de los badienses.

En unos momentos que vivimos con una inflación por las nubes, don-
de la cesta de la compra ha subido mucho, la subida de suministros, 
subida de las hipotecas, el PSC Badia en vez de destensar un poco la 
cuerda que nos aprieta a todos, lo que hace es apretar más esa cuerda.

El PSC Badia, defensor de la Amnistía, no la utiliza con los vecinos de 
Badia y hace todo lo contrario, realizando una subida masiva de im-
puestos que no se ven reflejados en una calidad de servicios en Badia.

El Partido Popular con sus votos en contra no va a contribuir con sus 
votos afirmativos o en abstención, como TFB y ERC, en ser cómplices 
de una Badia cada vez más dejada.

Pedro Sánchez se ha rendido a las exigencias de los independentistas.
 
Quieren la resignación del pueblo español, pero no la van a tener por-
que España no se rinde.
 
Los españoles pueden confiar en el Partido Popular, nosotros no falla-
mos a los ciudadanos.

Los españoles que cumplimos la Ley y pagamos nuestros impuestos no 
tenemos que pedir perdón a quienes la incumplen y utilizan el dinero 
de todos para malversar fondos públicos.

En España no hay exiliados políticos, hay fugados de la Justicia.

Utilizaremos todos los instrumentos del Estado de derecho y de los 
Tratados europeos para que no se conculque la legalidad y la Cons-
titución.

Pedro Sánchez y sus socios no tienen la razón ni el respaldo de los es-
pañoles para la amnistía ni la ruptura.
 
Seguiremos denunciando este atropello porque las alertas de la demo-
cracia están encendidas.
 
NO A LA AMNISTÍA!! Y VIVA ESPAÑA!!
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El Servei d’Esports actualitza 
els preus per a l’any 2024
El Servei d’Esports de l’Ajunta-
ment ha fet públic els preus dels 
seus serveis per a l’any 2024, amb 
petits increments nominals i l’eli-
minació de preus específics per 
a persones residents a Badia, per 
poder complir amb la legalitat vi-
gent. També per llei, se substitu-
eixen els descomptes a col·lectius 
per tarifes específiques. Això im-
plica que les persones esportistes 
federades, aturades, pensionis-
tes i discapacitades han d’actu-
alitzar les seves dades i donar el 
consentiment a la tarifa específi-
ca corresponent al seu col·lectiu. 
Durant aquest any, la matrícula 
d’inscripció serà gratuïta els me-
sos de gener, abril i setembre.

A causa de l’eliminació, per obli-
gació legal, dels preus per a re-
sidents, l’abonament trimestral 
per a persones adultes que viuen 
a Badia passa de 41,25 euros a 45 
euros, amb un increment total al 
trimestre de 3,75 euros. 

Important estalvi amb els 
abonaments trimestrals

Les tarifes bonifiquen de manera 
important els abonaments trimes-
trals en tots els casos, amb preus 
que són substancialment inferiors 
als corresponents a la suma dels 
tres abonaments mensuals. 

Així, en el cas de l’abonament in-
dividual adult, el trimestral té un 
preu de 45 euros, mentre que el 
mensual se situa en els 21 euros, 

és a dir, 63 euros al trimestre. 
Així doncs, fent la inscripció tri-
mestral, s’aconsegueix un estalvi 
de 18 euros al trimestre.

L’abonament individual adult 
per a persones aturades, jubi-
lades, pensionistes o majors de 
65 anys és la meitat del preu 
bàsic. Té un preu de 22,50 eu-
ros al trimestre, i el mensual, de 
10,50 euros al mes (31,50 euros 
al trimestre). Amb la inscripció 

trimestral, s’aconsegueix un es-
talvi de 9 euros al trimestre.

En l’abonament infantil, el tri-
mestral és de 29 euros, i el men-
sual, de 14 euros al mes; és a dir, 
42 euros al trimestre. Fent la ins-
cripció trimestral, s’aconsegueix 
un estalvi de 13 euros al trimestre.

En el cas d’abonaments fami-
liars, també surten molt a comp-
te els abonaments trimestrals.

L’abonament per a dues per-
sones surt, al trimestre, per 80 
euros i el mensual, per 38 euros 
(114 euros al trimestre). Amb la 
inscripció trimestral, s’aconse-
gueix un estalvi de 34 euros.

L’abonament per a tres perso-
nes surt, al trimestre, per 86 eu-
ros i el mensual, per 41 euros 
(123 euros al trimestre). Amb la 
inscripció trimestral, l’estalvi és 
de 37 euros.

Finalment, l’abonament per a 
quatre o més persones surt, al 
trimestre per 95 euros, i el men-
sual, per 45 euros (135 euros al 
trimestre). Amb la inscripció 
trimestral, l’estalvi és de 40 eu-
ros.

En tots els abonaments famili-
ars, els preus a aplicar en la mo-
dalitat de persones aturades, ju-
bilades, pensionistes o majors 
de 65 anys és la meitat del preu 
bàsic que s’aplica en la seva ca-
tegoria.

Persones esportistes 
federades, aturades, 
pensionistes i discapacitades 
han d’actualitzar les seves 
dades al servei d’Esports

Totes les persones esportistes 
federades, aturades, pensionis-
tes i discapacitades han d’actu-
alitzar les seves dades, ja que, 
també per imperatiu legal, s’han 
de substituir els descomptes 
que s’aplicaven per la tarifa es-
pecífica corresponent al seu 
col·lectiu. Per actualitzar les da-
des, ho poden fer mitjançant el 
correu electrònic del servei d’es-
ports esports@badiadelvalles.
net, indicant dades personals i 
tarifa que els correspon. També 
ho poden fer presencialment, 
en la recepció del servei. 

Pots consultar tots els preus i ti-
pus d’abonaments, en el quadre 
adjunt.

mailto:esports@badiadelvalles.net
mailto:esports@badiadelvalles.net
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L'Ajuntament va presentar el 
nou circuit de cal·listènia de Ba-
dia, situat a la zona verda exte-
rior del Poliesportiu d'Av. del 
Tibidabo, el 22 de setembre, 
amb una demostració sobre l´ús 
d'aquests aparells, ambientada 
amb música. 

El nou circuit de cal·listènia 
consta d'un espai central amb 
una estació de dominades, esca-
la de barres vertical, tres barres 
de flexions a diferents altures i 
una escala horitzontal superi-
or, al costat de 4 graons a dife-
rents altures per a facilitar l'ac-
cés. A més, a l'espai hi ha barres 

laterals amb suport, barres per 
fer dominades, paral·leles tri-
ples i barres lineals amb dife-
rents alçades. En el panell in-
formatiu hi ha un codi QR amb 
l'enllaç a 25 vídeos explicatius 
de com fer correctament cadas-
cun dels exercicis.

Fomentar la pràctica esporti-
va entre la gent jove
Tenint en compte el gran per-
centatge d'abandonament de la 
pràctica esportiva per part del 
jovent i seguint les noves ten-
dències d'activitats esportives 
de carrer, el servei d'Esports 
de l'Ajuntament ha instal·lat 

aquest circuit per apropar la 
pràctica esportiva de mane-
ra gratuïta, oberta i fomentar 
d'aquesta manera els hàbits de 
vida saludable a la ciutadania.

La cal·listènia és una modalitat 
esportiva basada en l'entrena-
ment a l'aire lliure, que millora 
el desenvolupament de l'agili-
tat, la flexibilitat i la confiança. 
Amb els exercicis de cal·listènia, 
s'aprofita la força de la gravetat 
i el pes del cos per a exercitar els 
músculs de manera harmònica. 
Aquest circuit és una nova instal-
lació per a la pràctica gratuïta de 
l’esport a la nostra ciutat.

Esports

Nou circuit de cal·listènia, 
a l'exterior del 
Poliesportiu d'Av. Tibidabo
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“Badia és una petita gran ciutat de 
la qual em sento molt orgullosa”
Rafaela Rivas va viure la seva in-
fància i adolescència a Badia i 
es va iniciar aquí en la interpre-
tació. Ha participat en obres de 
teatre, com Angle Mort (Premi 
Millor Espectacle de Proximi-
tat de Teatre Barcelona 2021), i 
aquest desembre ha estrenat La 
forma de les coses, a la Sala Versus 
Glòries. També ha intervingut 
en sèries de televisió, pel·lícules 
TV movies, i allà on pugui gau-
dir de la seva passió, actuar.

Com vas començar a dedi-
car-te a l’actuació?

Va ser perquè ho feien les me-
ves germanes grans. Em porta-
ven als seus assajos i, allà, vaig 
començar a sentir-me atreta per 
l’actuació. Em vaig animar i, a 
la primera obra que vaig repre-
sentar, quan encara era adoles-
cent (a l’antiga Peña Flamenca, 
on ara està el Mercadona), ja in-
terpretava a una noia molt atre-
vida per a l’edat que tenia (16 
anys), i davant dels meus pares! 

A partir d’aquí, vaig començar a 
participar en totes les obres del 
grup de teatre T.A.L. de Badia, 
després a Sabadell, fins a arribar 
a Barcelona i començar a treba-
llar professionalment gràcies a 
la meva agència de representa-
ció “La Farándula”. També he 
participat en sèries, pel·lícules i 
en TV films.

És complicat dedicar-se a la 
interpretació?

Sí, però sempre ho he vist com 
una cursa de fons. He compa-
ginat els meus estudis i actua-
cions amb treballs que m’han 
servit per mantenir-me econò-
micament i, com a periodista, 
també he compaginat la inter-
pretació amb la comunicació, 
primer, en l’acadèmia en la qual 
vaig estudiar, Nancy Tuñón, i 
ara, en la Sala Versus Glòries, de 
Barcelona. Un punt d’inflexió 
va ser la mort del meu pare. Lla-
vors em vaig adonar que tenim 

un temps limitat i que hem de 
fer tot el possible per ser feliços 
i fer allò que ens agrada; i en el 
meu cas, és actuar. 

Què t’estimes més? Teatre, te-
levisió?

Són disciplines molt diferents 
i m’agraden les dues. Al teatre, 
cada dia és totalment diferent, 
a l’escenari un cop comença 
l’obra estàs sola amb els com-
panys, no pots parar si hi ha un 
imprevist i tens al davant un 
públic que influeix en la teva 
interpretació. La televisió és un 

món més meticulós i en el qual 
pots graduar més la teva actu-
ació perquè tens a la càmera al 
costat. Tots dos m’aporten molt 
i em fan gaudir, no podria de-
cidir-me.

Participes en l’obra de teatre 
La forma de les coses, que s’ha 
estrenat aquest desembre a 
la Sala Versus Glòries. Expli-
ca’ns en què consisteix aques-
ta obra

És l’obra més reconeguda de l’es-
criptor Neil Labute, és una co-
mèdia de parelles, de relacions 

personals, en la que es parla dels 
límits de l’amor i l’art. L’hem es-
trenat el 14 de desembre i hi se-
rem fins a finals de gener. Estic 
molt contenta perquè treballo 
amb un equip meravellós, di-
rigits per Marc Rosich, i per-
què l’obra, sota l’aparença d’una 
comèdia de parelles, fa pensar 
molt i és una ocasió especial, 
perquè fa més de 15 anys que no 
es programa a Barcelona.

Ara vius a Barcelona?

Estic a mig camí entre Bar ce-
lona, on treballo, i Badia, on viu 
la meva mare. Quan puc, torno 
a Badia, m’agrada passejar amb 
ella pels carrers i veure-la partici-
pant en les seves activitats. 

Com veus Badia?

Jo vaig viure la Badia de l’asso-
ciacionisme. Crec que abans la 
ciutat era més forta en aquest 
sentit. No sé si per l’individua-
lisme, si perquè la gent treballa 
i Badia és el lloc on venir a des-
cansar i ja està, però no veig la 
mateixa vida de col·laboració i 
associacionisme que vaig viure 
quan era petita, i em sap greu. 
En altres temes, sí que he vist 
millores, en els carrers i les in-
fraestructures hem millorat 
molt. Badia és una petita gran 
ciutat de la qual em sento molt 
orgullosa.

La contraportada

RAFAELA RIVAS, ACTRIU


